
Mr. Kuah Boon Kiam, General Manager of AAT, 
receives the CEIV Fresh certification from Ms. Yvonne Ho, General Manager of IATA HK/Macau
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THE HUB
匯訊

Season's Greetings!Season's Greetings!

Another Milestone In
Perishables HandlingPerishables Handling  
With IATA CEIV FreshWith IATA CEIV Fresh
Asia Airfreight Terminal (AAT) has been awarded IATA’s Center of
Excellence for Perishable Logistics (CEIV Fresh) certification in
September 2021. This accreditation recognizes our strong expertise,
stringent training and excellent facilities in handling perishable cargo in
accordance with global standards. It enhances our service commitment
and professionalism when handling temperature-sensitive shipments.

There is increasing demand for the safe transportation of high-end perishables and pharmaceuticals by air. AAT is in the
process of further enhancing our handling capabilities to capture these opportunities as part of Airport Authority Hong
Kong’s initiative to develop HKIA into the world’s Perishables Hub. We are investing in new cold chain facilities that will tie
in well with our certifications such as CEIV Fresh, CEIV Pharma and WHO GDP. These new facilities are specifically
designed to ensure unbroken temperature control for cargo, from export acceptance to ramp release, and from the
receipt of imports at the ramp to cargo delivery. These new facility upgrades will be ready to serve the industry by 2022.

Our General Manager, Mr. Kuah Boon Kiam says, “The past two years have obviously been challenging for all of us.
Despite the ongoing pandemic, we are delighted to receive the CEIV Fresh certification from IATA which validates our
strong capabilities for perishables handling at the highest service standards. We look forward with anticipation and
excitement towards 2022 when we will unveil our new temperature-controlled facilities. The industry can expect some
new features that will be a first for HKIA."

Ms. Yvonne Ho, General Manager of IATA HK/Macau, says “Perishable goods is a growing market for air cargo.
Congratulations to AAT to achieve the IATA Center of Excellence for Independent Validators (CEIV) programs for handling
Perishable cargo that demonstrates excellence in the handling of time and temperature sensitive fresh produce. CEIV
Fresh certification provides stakeholders throughout the air cargo supply chain with the assurance that certified
companies are operating to the highest quality and standards in the transportation of perishable products.”

亞洲空運中心於二零二一年九月成功獲取國際航空運輸協會(IATA)鮮活貨物運輸認證(CEIV Fresh)，足證亞洲空運中心擁有鮮活貨物
處理之專業優秀服務、嚴謹員工培訓、及卓越設施，符合國際認可的優質標準，進一步提升我們對溫控貨物處理之服務承諾及專業水

平。

市場對安全空運高端鮮活貨物及醫藥品的需求持續增長，亞洲空運中心不斷提升貨站的溫控貨物處理能力，以配合香港國際機場之長遠

發展方向，把握溫控貨物市場所帶來的機遇，協助推動香港國際機場成為全球鮮活貨物處理的重要樞紐。亞洲空運中心致力投資及優化

貨站的冷鏈處理設備，配合及遵守相關國際認證的最高標準，包括鮮活貨物運輸認證(CEIV Fresh)、醫藥品冷鏈運輸認證(CEIV
Pharma)及世界衛生組織(WHO)良好分銷規範(GDP) 認證。亞洲空運中心已進行擴建冷鏈處理設施的工程，其專門設計概念旨在確保
貨物在整個溫控處理流程中，由出口貨物驗收、裝拼至交付給機坪營運商，到入口貨物抵港後拆卸、存放或交付給客戶，都能達到妥善

及優質的溫控處理，以確保貨物的溫度控制不受間斷。新建的貨站冷鏈處理設施將於二零二二年全面投入服務。

亞洲空運中心總經理柯文謙先生表示：「過去兩年的營商環境極具挑戰，儘管在疫情影響下，我們很高興獲取IATA鮮活貨物運輸認
證，足證我們在處理鮮活貨物達致最高的專業水平。我們非常期待，明年啟用的新建貨站冷鏈處理設施將帶來一些新的特點。」

國際航空運輸協會香港及澳門區總經理何英慧小姐表示：「市場對空運鮮活貨物的需求持續增長，我衷心祝賀亞洲空運中心取得IATA
鮮活貨物運輸認證，足證貨站在處理高時效及溫控鮮活貨物已達到優質標準。IATA鮮活貨物運輸認證旨在肯定認可機構在處理鮮活貨
物的水平皆達到最高的質量和標準，為空運供應鏈的持份者提供質量保證。」
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Best Air Cargo TerminalBest Air Cargo Terminal   





SATS Wins

For Three Consecutive Years

Ms. Yammie Sin, General Manager - Sales & Marketing of AAT
receives the Best Air Cargo Terminal Operator - Asia Award on behalf of SATS

From United Cargo 

亞洲空運中心非常榮幸於二零二一年獲得聯合航空頒發的「Cargo Achievement Award」，表揚我們在面對嚴峻疫情的挑戰下仍能提
供卓越及專業的服務。聯合航空亞太區貨運副總裁活雷鋒先生於頒獎時更讚揚亞洲空運中心在貨物處理的努力及傑出表現。這份嘉許給

予我們的員工極大鼓舞，推動我們繼續做得更好。

聯合航空亞太區貨運營運董事池家明先生表示：「我們一直與亞洲空運中心緊密合作，最欣賞亞洲空運中心團隊為客戶提供創新和彈性

服務。由全球疫情開始至今，亞洲空運中心仍然保持高質、專業的服務水平，並持續優化貨物處理流程，是聯合航空最優秀的合作夥

伴。」

AAT Receives

SATS won the award for Best Air Cargo Terminal Operator – Asia for the third
year in a row at the Asian Freight, Logistics and Supply Chain (AFLAS)
Awards. The award recognizes SATS leadership in service quality, innovation,
customer relationship management and reliability. As a proud member of
the SATS Group network, AAT congratulates our sister company for this
outstanding achievement. Ms. Yammie Sin, General Manager, Sales &
Marketing of AAT, accepted the award from Asia Cargo News on behalf of
SATS. We would also like to congratulate our business partners on winning
awards at the same event, including Hong Kong International Airport for
“Best Global Airport”, Singapore Airlines for “Best Green Air Cargo Carrier”,
United Cargo for “Best Air Cargo Carrier – North America”, and Air New
Zealand Cargo for “Best Air Cargo Carrier – Oceania”.

AAT is honored to receive the prestigious Cargo Achievement
Award from United Cargo in 2021. This award is in recognition
of AAT’s service excellence, professionalism and resilience in
such a challenging period during the pandemic. Mr. Mirco
Renfer, Vice President of United Cargo Asia Pacific, gave his
compliments to AAT on our hard work and outstanding cargo
performance. The award serves as strong encouragement to
our staff to continue to do even better. 

United Cargo’s Director of Cargo Operations – Asia Pacific, Mr.
Lawrence Chee, stated, “We truly appreciate working hand-in-
hand with AAT to implement out-of-the-box solutions that give
our customers flexibility and convenience. Since the beginning
of the pandemic, AAT has continued to maintain a high level of
professionalism and expertise, innovated and refined our
process, which is unrivalled by any of our service partners
worldwide".

新翔集團有限公司連續三年榮獲「亞洲貨運、物流及供應鏈大獎」之「亞洲最佳空運貨站」獎項殊榮，再次肯定了新翔公司在服務品質、

創新、客戶關係管理方面的領導力及可靠性。作為新翔集團之重要成員，亞洲空運中心衷心祝賀新翔公司再奪佳績。亞洲空運中心營業及

市務科總經理冼惠燕小姐代表新翔公司領獎。亞洲空運中心並祝賀我們重要合作夥伴獲獎，包括香港國際機場贏得「全球最佳機場」獎

項；新加坡航空榮獲「最佳綠色航空公司」獎項﹔聯合航空榮獲「北美最佳貨運航空公司」獎項及新西蘭航空榮獲「最佳大洋洲貨運航

空」獎項。
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    Cargo Achievement AwardCargo Achievement Award

Mr. Kuah Boon Kiam, General Manager of AAT, 
receives the Cargo Achievement Award

from Mr. Mirco Renfer, Vice President of United Cargo, and 
Mr. Lawrence Chee, Director of Cargo Operations - Asia Pacific
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Our logistics subsidiary, Asia Airfreight Services Ltd (AAS)
is excited to partner with Cainiao to serve their outbound
Lazada e-commerce shipments to South-east Asia with
our “SecurePlus” integrated logistics product. E-commerce
has revolutionized the logistics business with significant
increase in cross border e-commerce shipments moving
from mainland China to Hong Kong. 

Cainiao is at the forefront of this development and has
pioneered many of the e-commerce logistics processes.
AAS “SecurePlus” is a good fit for Cainiao in terms of the
services offered and also in meeting the time
requirements that are crucial for e-commerce shipments. 

Under the new ICAO directive to strengthen global
aviation security, 100% air cargo screening is now
mandatory in Hong Kong. AAS “SecurePlus” provides a
one-stop, hassle free cargo screening and logistics
solution which expedites the handling of time-critical e-
commerce shipments from mainland China. 

AAS is the only air logistics service provider certified as
“Regulated Air Cargo Screening Facility (RACSF)” located
on-airport within the AAT terminal, a prime location with
airside access to enable the quickest handling of
shipments from acceptance to the aircraft. Prioritized
truck docks can be arranged to seamlessly perform
services including cargo unloading, security screening and
build-up. The location allows for short acceptance cut-off
time and reduced costs because secured trucking is not
needed for AAS to transfer cargo to AAT.

AAT and AAS is the only combined service provider who
can provide both on and off airport security screening
within the airport premises.

亞洲空運中心旗下的物流增值服務全資公司 — 亞洲空運服務有
限公司（AAS）很榮幸與菜鳥網絡攜手合作，為菜鳥提供一站式
綜合貨物安檢及物流方案「SecurePlus」，協助菜鳥把Lazada
的跨境貨物運送至東南亞各地。

隨著中港跨境電商貨物的顯著增長，電子商貿為物流業帶來革命

性的改變。菜鳥為電商物流業的先驅，開創了多項電商物流方

案，亞洲空運服務有限公司的「SecurePlus」服務正好為菜鳥
提供最適切的服務方案，以配合其快速發展之電商物流需求。

在國際民航組織的新政策下，所有香港出口的空運貨物必須進行

安檢，以加強全球航空安全。AAS「SecurePlus」服務能提供
一站式綜合安檢及物流方案，能有效地處理從中國內地運抵香港

的跨境電商貨物。

亞洲空運服務有限公司獲得「管制空運貨物安檢設施

（RACSF）」資格，位於亞洲空運中心貨站，位置優越，與停
機坪對接，有效加快貨物運送至停機坪的時間。透過預先安排貨

台以便進行卸貨、安檢、裝板等一條龍服務，以確保貨物能於最

接近貨站收貨時限前交到亞洲空運中心貨站，並減省保安運輸成

本。

亞洲空運中心與亞洲空運服務有限公司的綜合服務方案，在機場

區提供全面的空運貨物安檢服務。



 Partners  


Integrated Logistics SolutionsIntegrated Logistics Solutions
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AAS Cainiao



 With  
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AAT has successfully handled a special oversized shipment of industrial oil
pipes for our valued partner, Turkish Cargo. Each pipe was 38 feet in length
and was forwarded in a series of B747 freighters to Istanbul. We worked
closely with Turkish Cargo, regulatory authorities and the ramp handler,
SATS HK, to arrange parking bays close to AAT’s staging area, to facilitate
the entire handling process with customized build-up. It just shows that if
you can fit the cargo into an aircraft, we can handle it for you!

Turkish Airlines’ Cargo Director of North Eastern Asia, Mr. Onur Uzar says,
“With a flight network of 97 direct cargo destinations, plus express carriers,
Turkish Cargo is offering service to 127 countries and is the fastest-growing
air cargo brand around the world. Within this framework, we are grateful for
the great support from Asia Airfreight Terminal throughout the years. AAT
has been a long-lasting partner on the operation side to satisfy our ever-
increasing demand for handling services and we are looking forward for an
enduring partnership.” 

亞洲空運中心成功為我們的長期合作夥伴土耳其航空公司處理龐大的工業油管貨物。每條油管長達三十八英尺，我們與土耳其航空公

司、機場管理局及地勤服務商新翔香港緊密合作和配合，為龐大貨物安排定制式裝板，並安排貨機停泊在最接近AAT貨站的停機坪位
置，以便進行貨物裝載，透過波音B747貨機航班，成功把貨物送抵土耳其伊斯坦布爾。我們盡心協力以確保整個貨物處理流程暢順運
作，足證AAT在處理龐大貨物之專業服務及能力，只要機艙能裝載，我們都能夠為客戶辦妥﹗

土耳其航空公司貨運董事（亞洲區–東北部地區）Onur Uzar先生表示：「土耳其航空公司建立及連接97個貨運航點，再加上其他快運
航空，為127個國家提供服務，是全球發展迅速的航空公司。我們感謝AAT過去多年來的支持，配合我們迅速增長的市場需要，是我們
的長期合作夥伴。」

亞洲空運中心熱烈歡迎五家新的航空包機公司，包括Hi Fly、FITS Aviation、Maleth Aero、
Astral Aviation及Elit’Avia。隨著新的航空公司加入，讓我們的網絡進一步擴展至美國、智利、
墨西哥、阿聯酋及荷蘭。

該五家航空公司為空運市場進一步提升載運量，剛好配合市場在年底旺季對電商物流需求之強勁

增長。Hi Fly以空中巴士A330及A340 (客機改裝為貨機) 執飛往來香港至美國紐約、洛杉磯及智
利的聖地阿哥。Maleth Aero及FITS Aviation均以空中巴士A330、A340開通往來香港至墨西
哥，Astral Aviation則以波音B767執飛至迪拜。最新啟航的Elit’Avia以波音B747-400貨機經
吉爾吉斯的瑪納斯飛往阿姆斯特丹。

我們很高興成為該五家航空公司的首選貨運夥伴！ 

                                      For AAT To HandleNothing Too BIGNothing Too BIG  

AAT is delighted to welcome five new charter carriers – Hi Fly, FITS Aviation, Maleth
Aero, Astral Aviation, and Elit’Avia, which collectively expand AAT's network to USA,
Chile, Mexico, UAE and Netherlands. 

These charter carriers ramp up much needed capacity to support the robust growth of
e-commerce shipments, particularly during the year end peak season. Hi Fly offers
capacity to major destinations in North and South America such as New York, Los
Angeles and Santiago with A330/A340 passenger-converted-freighters. FlightService
operated by Maleth Aero, and FITS Aviation also add capacity between Hong Kong and
Mexico with A330/A340 aircraft. Astral Aviation operates B767 freighters to Dubai.
Elit’Avia, with B747-400F owned by Quick Link Aviation (UAE), has newly commenced its
freighter service to Amsterdam via Manas, Kyrgystan.

AAT is proud to be appointed as their preferred cargo partner! 

AAT Expands                                           To 
USA, Chile, Mexico, UAE And Netherlands

Global ConnectivityGlobal Connectivity  
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Presented By Airport Authority Hong Kong
Safety Excellence AwardSafety Excellence Award  

Ms. Annie Tsung, Safety & Security Manager, and Mr. Alan Chee, Safety Supervisorreceive the “HKIA Safety Excellence Award”

Safety is one of our core values and we are delighted to
receive the HKIA Safety Excellence Award in recognition
of our continuous efforts to promote a safe working
environment. This award recognizes AAT’s achievement
in adopting the highest safety standards and best
practices, and delivering consistently high safety
performance. 

We are also proud to win the first runner-up and merit
in the HKIA Safety Campaign Poster Design
Competition “Workplace Fire Safety”. Congratulations to
Mr. Tso Chun Yin and Mr. Ng Hon Kit from our
Customer Services team! Their creative designs help
foster the safety culture and increase public awareness
of the importance of occupational health and safety.

版權所有 © 2021 亞洲空運中心有限公司

安全至上一向是我們的核心價值。我們很高興榮獲「香港國際

機場安全卓越大獎」，以表揚亞洲空運中心積極及努力推動安

全的工作環境，亦嘉許我們致力採用最高規格的安全標準，並

持續達到高安全績效。

同時，我們衷心恭喜兩位來自AAT顧客服務科的曹俊賢先生及
伍漢傑先生，兩人均於香港國際機場舉辦的「工作場所消防安

全」海報設計比賽分別獲得亞軍及優異獎，其傑出作品有助推

廣職業安全文化，加強公眾對職業安全及健康的意識和關注。

Mr. Ng receives the award from Ms. Annie Tsung,

Safety & Security Manager

Mr. Tso receives the award from Ms. Annie Tsung,Safety & Security Manager

Copyright © 2021 Asia Airfreight Terminal Co Ltd



T H E  H U B  D E C E M B E R  2 0 2 1

亞洲空運中心自二零零八年起推出多項環保措施，致力創建環保和可持續發展的空運貨站。在二零二零年，我們的年度碳排放量已較二零

零八年大幅減少達50%，為我們推動環保寫下重要里程碑。

我們於香港國際機場及香港綠色機構認證合辦的「香港國際機場減碳獎勵計劃」中奪得創新獎(良好級別)，表揚AAT運用創新減碳技術，
其中一項得獎措施是採用水霧預冷技術，改善風冷式製冷系統的效率。

同時，我們非常高興連續七年榮獲由香港綠色機構認證頒發的節能證書(卓越級別)，肯定我們多年來在環保節能的貢獻及承諾。

面對全球環境問題持續惡化，我們正積極採取更多環保措施，致力為香港及香港國際機場的綠色未來出一分力。

Doing Our Part For The Environment

The unprecedented COVID-19 pandemic has changed the way we work
completely. As part of efforts to connect with our staff via safer and more
efficient electronic means, AAT has launched a new AAT Staff App in August.
This communications innovation enables our staff to receive company
information instantly on their mobile devices wherever they are. The Staff
App was designed to be very user friendly and interactive. It will also save
our printing hard copy circulars. 

Our staff can acknowledge receipt of company notices by a simple click.
They can now enjoy much greater convenience via this digital platform
when receiving the company’s latest news. This is especially important for
staff who may not work normal office hours.

前所未有的2019新型冠狀病毒疫情徹底改變了我們的工作模式。為了讓員工能更安
全及有效地透過電子通訊保持聯繫，亞洲空運中心於八月全新推出「AAT員工流動
應用程式」，其簡易而互動的介面讓員工可隨時隨地透過手機接收公司資訊，並減

少列印傳統紙本通告。

此外，我們的員工只須簡單一按即可確認收妥公司的資訊。員工現時可更簡便地通

過該AAT員工電子平台接收公司的最新信息，對需輪班工作的員工尤其重要。

AAT is committed to create a more environmentally sustainable airfreight
terminal and we have consequently implemented various green initiatives
since 2008. In 2020, we achieved a reduction of 50% in annual carbon
emissions from the 2008 baseline which marks a significant milestone for
our “Go Green” initiative. 

The airport community and the environmental campaign committee,
including Airport Authority Hong Kong (AAHK) and Hong Kong Green
Organization Certification (HKGOC), have recognized our environmental
achievements by awarding us the “Good Class” certificate in the Innovation
Award from AAHK‘s Carbon Reduction Award Scheme. This award
recognizes our adoption of new carbon practices and technologies. One of
our innovative ideas was to apply water mist pre-cooling technology to
improve the performance of the air-cooled chiller system. 

Working Smart With The    New AAT Staff AppNew AAT Staff App

AAT has also received the “Energywi$e Certification (Excellent Level)” from HKGOC for seven years in a row. This award
recognizes our long-term commitment to green projects and efforts in environmental protection through energy
conservation.

As the environmental crisis worsens, we aim to look for more ways to contribute to a greener future for HKIA and Hong
Kong. 
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To celebrate AAT's 23rd anniversary, we organized a photo competition with the theme
of "Lantau in your Lens". Lantau is where we call home and our staff were invited to
share their remarkable moments on Lantau Island with snapshots. A 2022 desk
calendar with the winning photos will be produced for distribution to all our staff. AAT
takes this opportunity to thank all our staff, customers and business partners for their
strong support and collaboration over the last 23 years. Many Happy Returns, AAT!

香港大嶼山稱得上是香港國際機場員工的第二個家。為慶祝亞洲空運中心成立廿三週年，我們今

年舉辦了名為「光影下的大嶼山」攝影比賽，誠邀員工以他們的「鏡頭」分享他們於大嶼山的難

忘回憶。勝出作品將會製成二零二二年座檯月曆，分發給所有員工以作紀念。我們並藉此感謝員

工、客戶及業務夥伴在過去二十三年的支持和合作，期待我們一起締造更多快樂的回憶！
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Your One Stop, Integrated 
Cargo Screening & Logistics Solution 

AASAAS Secure SecurePlusPlus  

Your Reliable Handler of 
On and Off Airport Cargo Screening

International accreditations
(TAPA FSR 2020 Class A)

TSA certified X-ray and 
Explosives Trace Detection (ETD)

screening machines

Full CCTV surveillance Well trained personnel for 
screening service

1 0  C h u n  P i n g  R o a d ,  H o n g  K o n g  I n t e r n a t i o n a l  A i r p o r t
L a n t a u ,  H o n g  K o n g
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